
Skolebestyrelsesmøde tirsdag den 8. oktober 2024 kl. 17-19  
Der er spisning fra 16:45-17:00 
 
Det er muligt at deltage digitalt – link kan fremsendes umiddelbart før mødets start 
 
Deltagere: Amalie, Marlene, Anders, Brian, Carina, Robin, Rikke S., Lone og Jannick 
Afbud fra: Henriette, Rikke R., Henrik og Mike 
 

Velkommen til elevrådet 
 

 Præsentationsrunde 
 
 

 Orientering om konstituering 
 
 
 
 
 
 
 

 Kursusdag for elevråd 

10 
min 

 
 
Amalie fra 9Y er forperson og Anne-Marie fra 9Y er 
næstforperson for dette skoleårs elevråd. 
 
Elevrådet er i år repræsenteret ved 2 elever fra hhv. 7a, 7b, 
7c, 9x og 9y, samt 4 elever fra 8b. 
 
Fredag den 27. september var det nye elevråd på intro og 
´´ryste sammen´´ dag i Esbjerg, hvor de bl.a. skulle løse 
opgaver sammen i Escape Room. På trods af alt for meget 
regn, var det en rigtig god dag. 
 
Elevrådet skal på kursusdag, hvor man bliver introduceret 
til og får indsigt i hvad elevrådsarbejdet består af.  

Nedslag i skoleplanen 
 Prioriterede indsatser i 

forhold til mål 

15 
min 

Overskrifter for nedslagpunktet er: 
- Trivsel 
- Uddannelsesparathed 
- Motiverende og varierede læringsmiljøer 
- Videndeling og videreudvikling af forskellige 

pædagogiske og didaktiske tilgange 
- Stringens i teamsamarbejdet 
- PLF 
- Show You Know 

 
Til skolebestyrelsesmødet den 19. november foldes disse 
overskrifter mere ud under næste nedslagspunkt Overordnet 
beskrivelse af de prioriterede indsatser. 

Orientering om klimapuljeprojekt 
v/ Elevråd + Jannick 

10 
min 

Vejen Kommune har gennem Bloomberg Philanthropies 
klimafond ´´Youth Climate Action Fund´´ startet en pulje, 
hvor man som ung mellem 15-24 år har haft mulighed for at 
søge midler til et klima- og bæredygtighedsprojekt. 
  
For et par uger siden var Amalie, Anne-Marie og Nadja fra 
9. årgang sammen med Ena Kvist til workshop i Vejen 
omkring dette, hvor man skulle fortælle om sin idé til et 
projekt. Det gav god inspiration med videre og 
efterfølgende blev en ansøgning skrevet og indsendt. 
  
Projektet handler om at købe en genbrugscontainer hvor 
lokalsamfundet kan sende deres overskudslager af 
genanvendelige materialer (træ, pap, plastic el.lign.), som i 



den daglige undervisning eller ved PBL-uger kan bruges 
aktivt og bæredygtigt. Der blev ansøgt 30.000 kr. til 
container, modtagelse af container og opstart af projektet. 
  
Kort efter modtog skolen en mail fra kommunens Team 
Klima & Ressourcer, som fortalte at ansøgningen var blevet 
godkendt og bl.a. fik disse ord med på vejen: 

 Projektet er velbeskrevet, spændende og relevant, 
og omhandler hvordan ressourcer og affald kan 
genanvendes til forskellige projekter. Projektet 
lever op til kravene. 

 Projektet er i tråd med Vejen Kommunes DK2020 
Klimaplan, hvor genbrug og hvordan vi forholder 
os til ressourcer, er vigtige emner.  

 Det er tydeligt beskrevet hvordan de unge er 
initiativtagere til projektet og projektet kan indgå i 
forløb med forskellige klasser og grupper på skolen 
og kommer derfor mange til gode. 

  
Højmarkskolen blev tildelt alle de ansøgte midler. 
 
Kort efter efterårsferien har teamet et møde med en 
byggesagsbehandler fra kommunen, hvorefter projektet for 
alvor sættes i gang. 

Orientering om evt. oprettelse af 
støtteforening v/ Lone + Henrik 

10 
min 

Lone rundsender inspirationspapir og søger sparring ved 
forbundne enheder. 
 
Bestyrelsen drøfter muligheden for en eventuel oprettelse af 
en støtteforening. 

Status på 6. årgangs placering på 
udskolingsgangen v/ Lone 

10 
min 

Ledelsen har ikke modtaget klager fra hverken personale 
eller forældre omkring placeringen af 6. årgang for 
skoleåret 24/25. 
 
Der er dog ærgrelse over det er med til at tage plads for 
brug af gruppelokaler i den daglige undervisning, som det 
ellers var muligt. 

Høringssvar vedr. tildelingsmodel 
 Gennemgang af forslag sendt 

i høring – se tidligere 
fremsendte mail. 

 Brainstorm på indhold i 
høringssvar 

 Forslag om efterfølgende 
samskriv og evt. 1 times 
online møde inden 
høringsfristens udløb 

35 
min 

Vi indkalder til ekstra møde tirsdag den 22. oktober 16:30-
18:00, hvor høringssvaret udfærdiges. 
 
Der kommer en mødeindkaldes i Outlook til bestyrelsen. 

Opsamling fra sidste møde 10 
min 

 
 



 Forældrevalgtes deltagelse 
på elevrådsmøder i store og 
lille, samt specials elevråd 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 Forældrevalgtes deltagelse 
på personalemøder i almen + 
special 

 
 
 
 
 
 
 

 Status, undersøgelse af 
placering af indeværende års 
budgets placering af 100.000 
kr. til transport til svømning 

Almen store elevråd: 
 Fredag den 25. oktober 09:40-10:25 
 Fredag den 15. november 09:40-10:25 
 Fredag den 6. december 09:40-10:25 
 Fredag den 10. januar 09:40-10:25 

 
Almen lille elevråd: 

 Onsdag den 24. oktober 12:25-13:10 
 
Elevråd special: 

 Start/eller midt november 
 
P-møder i almen:  

 Tirsdag den 14. januar 14:00-16:00 
 Tirsdag den 11. marts 14:00-16:00 
 Tirsdag den 17. juni 14:00-16:00 

 
P-møder i special: 

 Torsdage er der fælles p-møde fra 15:00 til ca. 
15:15, derefter er tiden frem til kl. 17:00 afsat til 
arbejde i forskellige teams 

 

Politikerne har sendt pengene som er afsat, så vi har råd til 
svømmebusser resten af skoleåret.  

Nyt fra 
 Skoleledelse 

 
 Personale 

 Almen 
 
 
 
 

 specialcentret 
 
 
 

 Forældrevalgte 

15 
min 

 
 
 
I almen er der i disse dage gang i efterårets PBL-uge. Det 
giver som altid en positiv summen omkring skolen. På 
fredag er der motionsdag og efter en fælles opvarmning 
sendes eleverne ud på diverse løberuter, som er blevet 
trænet gennem de sidste uger. 
 
I specialafdelingen er der gang i planlægning af 
motionsdagen og fællesdage. 
Der er skrevet revisitering og de er nu afleveret. 

Evt. 5 
min 

 

Kommende punkter 
 

 Rundvisning på skolen for den nye bestyrelse 
 Nedslag i skoleplanen: Overordnet beskrivelse af de 

prioriterede indsatser 
 Status på kommunens udbud af taxakørsel til 

specialcentret 
 Princip for kulturture 
 Princip for klassekasse 



 Forslag om fast besøg af SSP de første måneder af 
7. årgang 

 Oplæg om NADA-behandling 
 Oplæg om Doolexia 
 Oplæg om brug af kunstig intelligens på Skoletube  
 Form på og indhold i referater 

o Vi ønsker at flere læser og orienterer sig i 
referater fra skolebestyrelsesmøder 

o Referater skal give mening og indsigt for 
læseren, bl.a. ved at der ikke bruges 
forkortelser samt indforståede vendinger 

o Deltagere og afbud skal fremgå af referatet 

 
Referent: Jannick 


